

Haveforeningen Gurre

Referat af bestyrelsesmøde nr. 7/2024, onsdag den 21. august kl. 17.00 hos Knud.

Til stede: Malene, Bjarne, Knud, Susanne og Gorm.

Dagsorden:

1. Referat fra bestyrelsesmøde den 20. juni 2024 blev endeligt godkendt – tidligere godkendt pr. mail.

2. Orienteringssager:

a) Brug for ekstraordinær generalforsamling?

Direkte henvendelse fra bestyrelsen til flere nuværende medlemmer om eventuelt tid og lyst til at deltage i fremtidigt bestyrelsesarbejde havde ikke givet det ønskede, positive resultat. Efter at have hørt resultatet af henvendelserne kom Malene derfor med følgende forslag: Måske kunne kassererjobbet, som i dag er meget omfattende, fremover deles på to personer. Bjarne havde følgende forslag til opdeling af opgaverne: Én skulle tage sig af økonomi, bogføring og rapportering. Og en anden skulle klare opgaverne med at udsende rykkere for manglende lejebetaling, administration af venteliste, opkrævning af vaskemaskinafgift mv. Bestyrelsen besluttede at arbejde videre med ideen om en opdeling af kassererjobbet.

b) Nøgleprojekt – status:

Knud og Gorm meddelte, at de ikke var kommet længere med udskiftning af låse til kontor i toiletbygning og redskabsskur. Til gengæld lovede Knud, at han snarest (en kommende fredag) ville køre til låsesmed med låsen fra kontoret, få den stillet om og samtidig få 10 nye nøgler. Derudover ville han indkøbe en ny hængelås til redskabsskuret med tilhørende nøgler. Sammen med Knud lovede Gorm at lave en liste, som skal bruges til registrering af al fremtidig nøgleudlån. Derudover laves en liste over alle de nøgletyper, som p.t. hænger i nøgleskabet.

c) Havevurdering:

Susanne fortalte, at årets havevurdering var gået godt. Ni af vores haver deltog, og Klostermosen, som vurderede H/F Gurre's haver, var tilfredse med, hvad de så. Modsat, sagde Susanne, så Klostermosen meget anderledes ud.

I årets havevurdering bliver 1. og 2. pladsen præmieret af Forbundet, mens bestyrelsen besluttede at præmiere nr. 3 med et gavekort.

Bjarne tilføjede, at Nordsjællandskredsen uddeler ærespræmie til to særlige haver ved årets havevurderinger. Gurre har ikke fået i år.

d) Økonomi:

Bjarne henviste til det udsendte regnskabsmateriale og sagde, at budgettet som helhed blev overholdt. Der var kun få overskridelser, mens andre udgiftsposter lå lavere. Efter en hurtig drøftelse besluttede bestyrelsen snarest at få tømmt kasserne med haveaffald, så vi undgår samme lange periode uden tømning på grund af store regnmængder, som vi oplevede i foråret.

e) Restancer:

Bjarne oplyste, at fire rykkere blev sendt ud tirsdag. I dag onsdag manglede tre stadig at betale seneste haveleje.

f) Sommerfest:

Malene og Gorm fortalte, at festen forløb godt med god stemning og pæn deltagelse. Eftermiddagen var primært børnenes fest. Lidt kludder i lotterierne for både børn og voksne – med lige lovligt mange præmier. Voksenlotteriet skal ikke være gratis igen. Malene nævnte muligheden af eventuelt at vælge et andet tidspunkt end august for næste års sommerfest.

g) Havehandler:

- Have nr. 6: Bjarne fortalte, at salget af haven var afsluttet.
- Have nr. 5: Her havde en nuværende lejer vist interesse for haven. For ikke at forhale salg af have 5 mere end højest nødvendigt af hensyn til sælger besluttede bestyrelsen, at både interne lejer og ekstern venteliste blev informeret om, at der blev fremvisning af have nr. 5 i weekenden 24. og 25. august.

h) Opgradering af fælleshus:

Tidligere beslutning om at indkøbe nye stole til kontoret i Fælleshuset bliver nu til noget, idet Susanne/Viktor vil købe/hente dem i IKEA. Susanne vil ligeledes gennemgå og sortere foreningens arkivmateriale på kontoret og lave en bunke til eventuel udsmidning. Gorm vil snarest sørge for rengøring af kontorlokalet.

i) Fællesarbejde:

Knud fortalte, at alle opgaver blev nået ved seneste fællesarbejde.

j) Fritagelse for fællesarbejde:

To haver har ikke reageret på henvendelse fra foreningen om fritagelse. De bliver derfor skriftligt informeret om, at de fremover skal møde op til fællesarbejde. Én have har bedt om fritagelse, hvilket bevilges. Haven pålægges dog at yde et andet bidrag til fællesskabet.

k) Mail fra Carsten, have nr. 18:

Gorm tilbød at kontakte Carsten og aftale videre forløb vedrørende pasning af foreningens randbeplantning.

l) Fældning af bævreasp:

Efter en kort diskussion besluttede bestyrelsen ikke p.t. at foretage sig noget med de store bævreasp-træer, bl.a. fordi de store egetræer i randbeplantningen efterhånden er et større problem med alt for store grene.

m) Græsslåning mellem birketræer:

Bestyrelsen var hurtig enig om at indhente et tilbud fra gartnerfirmaet Gee's på opgaven.

n) Drænrør/oversvømmelse:

Problemer med oversvømmelse er på det seneste blevet værre, og foreningen havde modtaget en direkte henvendelse fra en have vedrørende problemet. Hvad kan vi gøre? Hvilke dræn virker/eksisterer?

Bjarne foreslog igen at kontakte Nicolai Brejl fra Helsingør kommune og forelægge ham problemet, hvilket bestyrelsen nikkede til. Bestyrelsen sender have nr. 4 et svar.

o) Vin- og ølsmagning:

Have nr. 24 havde skrevet til foreningen og foreslået et arrangement med vin- og ølsmagning. Bestyrelsen syntes, at det var en god ide, men besluttede at spørge vores medlemmer på næste generalforsamling om, hvor stor interesse der i givet fald ville være. Bjarne beder havelejer om at stille forslaget på næste års generalforsamling.

p) Vurderingskursus:

H/F Gurre havde ikke modtaget svar fra Nordsjællandskredsen om, hvornår den påtænker at holde de næste vurderingsmandskurser.

3. Bordet rundt:

Ingen kommentarer.

4. Næste møde:

Ingen dato valgt!

Referat: Gorm, have nr. 25